

Democratic Republic of Congo

MINISTRY OF WATER RESOURCES AND ELECTRICITY







Recruitment of a consultant (firm) responsible for the control and supervision of drilling work in DIMBELENGE, DEMBA, LUIZA and in the sectors of LUSONGE and TSHIBOTE (Kasai Central), in the city of MANGAI and the town of BANDUNDU (Kwilu), in the city of KATANDA (Kasai Oriental) and in the cities of LUEBO and MWEKA (Kasai)

> NOTICE OF PUBLIC CALL FOR EXPRESSIONS OF INTEREST No. 119/ZR-CEP-O-483332-CS-QCBS/PASEA/2025

The Government of the Democratic Republic of Congo has requested a credit from the International Development Association (IDA) in an amount equivalent to US\$400,000,000 to finance the cost of the Program for Access to Water and Sanitation Services in the DRC (PASEA) and proposes to use part of the funds from this credit to finance the following services: control and supervision of borehole drilling work in DIMBELENGE, DEMBA, LUIZA and in the sectors of LUSONGE and TSHIBOTE (Kasai Central), in the city of MANGAI and the city of BANDUNDU (Kwilu), in the city of KATANDA (Kasai Oriental), and in the cities of LUEBO and MWEKA (Kasai).

This public call for expressions of interest follows the General Notice of Procurement published on UNDB on November 30, 2022

The objective of the mission is to ensure that the drilling work is carried out according to best practice in order to obtain functional water production boreholes that produce the desired flow rates.

Specifically, the consultant's mission must:

- Ensure that the locations chosen for the boreholes correspond to those selected by the Project Owner;
- Ensure that the company complies with the specifications for its mission;
- Ensure that the work is carried out by the company in compliance with the requirements of the tender documents (control), deadlines, and environmental constraints;
- Attend the acceptance of the completed boreholes and validation of quantities for payment.

The Terms of Reference (TOR) are attached to this request for expression of interest for the mission or can be found on the following website: https://www.cepordc.com/

The Water Project Implementation Unit (CEP-O) invites interested candidates to submit their applications to provide the services described above. Interested consultants must provide information on their capacity and experience demonstrating that they are qualified for the services and must:

Be a firm or consulting firm with good financial capacity, as evidenced by an average annual turnover over the last three (03) years (2024, 2023, and 2022) of at least US\$1 million upon presentation of certified financial statements;

 Provide at least two (02) references in the field of control and supervision of the construction of at least ten (10) drinking water production boreholes over 150 meters deep, with a minimum flow rate of 30 m³/h and a minimum diameter of 10 inches over the last ten years, including at least one in sub-Saharan Africa, specifying the missions carried out by the applicant and those for which they have used subcontractors.

Key experts will not be evaluated at this stage of the pre-selection.

Candidates may join forces to strengthen their respective skills and increase their chances of qualification, but they must clearly indicate whether the association is in the form of a consortium or a subcontractor. In the case of a consortium, all members are jointly and severally liable for the entire contract, if selected

Expressions of interest documents should be concise and include a maximum of 30 pages, in Calibri or similar font, size 11.

Consultants are advised that the provisions of Section III, paragraphs 3.14, 3.16, and 3.17 of the "Procurement Regulations for Borrowers Requesting Investment Project Financing (IPF) (July 2016, revised in November 2017, August 2018, November 2020, September 2023, and February 2025) "Procurement Regulations"), relating to the World Bank's rules on conflict of interest, are applicable

A consultant will be selected using the Quality and Cost-Based Selection (QCBS) method. The eligibility criteria, shortlisting, and selection procedure will be in accordance with the Procurement Regulations for Borrowers Requesting Investment Project Financing (IPF) (July 2016, revised in November 2017, August 2018, November 2020, September 2023, and February 2025) and the World Bank Guidelines on Preventing and Combating Fraud and Corruption in Projects Financed with IBRD Loans, and IDA Credits and Grants (dated July 1, 2016), as well as the provisions stipulated in the Financing Agreement applicable to the project

Interested and eligible Consultants may obtain additional information at the address below and during the following hours: Monday to Friday, 10:00 a.m. to 4:00 p.m. local time.

Expressions of interest must be sent in writing to the address below (in person, by mail, or by email) no later than Friday, May 2, 2025.

Water Project Implementation Unit (CEP-O),

To the attention of Mr. Philippe LUMEKA DITALUA, Coordinator 22007, Route de Matadi, BINZA - Ozone, Kinshasa/NGALIEMA Tel.: (+243) 978 254

141-823 636 173 Email: scpmpasea@cepordc.com

with a copy to scpm@cepordc.com

Done in Kinshasa, April 14, 2025

Coordinator

Base: REGIDESO S.A, Binza-Ozone Water Treatment Industrial Complex, 22007 Route de Matadi, Kinshasa-Ngaliema GSM: (+243) 97 82 54 141, (+243) 82 36 36 173 Email:

cepo@cepordc.com, Website: www.cepordc.com

Disclaimer: The above information is machine translated. For precise details, refer to the original language text given below.



République Démocratique du Congo MINISTERE DES RESSOURCES HYDRAULIQUES ET ELECTRICITE CELLULE D'EXECUTION DES PROJETS-EAU (CEP-O)

Programme d'Accès aux Services d'Eau et d'Assainissement en RDC (PASEA)

Crédit IDA N° 73390-ZR

Recrutement d'un consultant (firme) chargé du contrôle et surveillance des travaux de réalisation des forages à DIMBELENGE, DEMBA, LUIZA et dans les secteurs de LUSONGE et TSHIBOTE (Kasaï Central), à la cité de MANGAI et la ville de BANDUNDU (Kwilu), à la cité de KATANDA (Kasaï Oriental) et aux cités de LUEBO et de MWEKA (Kasaï)

AVIS D'APPEL PUBLIC A MANIFESTATION D'INTERET N° 119/ZR-CEP-O-483332-CS-QCBS/PASEA/2025

Le Gouvernement de la République du Démocratique du Congo a sollicité un crédit de l'Association Internationale de Développement (IDA) d'un montant équivalent à US\$ 400 000 000 en vue de financer le coût du Programme d'Accès aux Services d'Eau et d'Assainissement en RDC (PASEA) et se propose d'utiliser une partie des fonds de ce crédit pour financer les services suivants : contrôle et surveillance des travaux de réalisation des forages à DIMBELENGE, DEMBA, LUIZA et dans les secteurs de LUSONGE et TSHIBOTE (Kasaï Central), à la cité de MANGAI et la ville de BANDUNDU (Kwilu), à la cité de KATANDA (Kasaï Oriental) et aux cités de LUEBO et de MWEKA (Kasaï).

Le présent avis d'appel public à manifestation d'intérêt fait suite à l'Avis général de Passations des Marchés publié sur UNDB le 30 novembre 2022.

L'objectif de la mission est de s'assurer que les travaux de réalisation des forages se réalisent dans les règles de l'art en vue d'obtenir des forages de production d'eau fonctionnels et produisant les débits souhaités.

De manière spécifique, la mission du consultant doit permettre de :

- S'assurer que les emplacements choisis pour les forages correspondent à ceux sélectionnés par le Maitre d'Ouvrage;
- Veiller à ce que l'entreprise respecte le cahier des charges relatif à sa mission;
- Veiller à la réalisation des travaux par l'entreprise dans le respect des prescriptions du DAO (contrôle), des délais et des contraintes environnementales;
- Assister à la réception des forages réalisés et validation des quantités pour les paiements.

Les Termes de Reference (TDR) sont joints à cette demande de manifestation d'intérêt de la mission ou peuvent être trouvés sur le site web suivant : https://www.cepordc.com/.

La Cellule d'Exécution des Projets-Eau (CEP-O) invite les candidats intéressés à présenter leur candidature en vue de fournir les services décrits ci-dessus. Les consultants intéressés doivent produire les informations sur leur capacité et expérience démontrant qu'ils sont qualifiés pour les prestations et doivent :

 Être une firme ou un bureau d'études disposant d'une bonne capacité financière attestée par un chiffre d'affaires annuel moyen au cours des trois (03) dernières années (2024, 2023 et 2022) d'au moins US\$ 1 million sur présentation des états financiers certifiés; Justifier d'au moins deux (02) références dans le domaine du contrôle et de la surveillance des travaux de réalisation d'au moins dix (10) forages de production d'eau potable de plus de 150 mètres de profondeurs, débit minimum 30 m³/h et diamètre minimum 10 pouces au cours des dix dernières années, dont au moins une en Afrique subsaharienne, en précisant les missions qui sont faites par lui-même et celles pour lesquelles il a recouru à la sous-traitance.

Les experts clés ne seront pas évalués à ce stade de la présélection.

Les candidats peuvent s'associer pour renforcer leurs compétences respectives et augmenter leur chance de qualification mais ils doivent indiquer clairement si l'association est sous la forme d'un groupement ou de sous-traitant. Dans le cas d'un groupement, tous les membres sont conjointement et solidairement responsables pour tout le contrat, en cas de sélection.

Les dossiers de manifestation d'intérêt doivent être concis et comprendre au <u>maximum</u> 30 pages, police calibri ou similaire, taille 11.

Il est porté à l'attention des Consultants que les dispositions de la Section III, paragraphes 3.14, 3.16 et 3.17 du « Règlement de passation des marchés pour les Emprunteurs sollicitant le Financement de Projet d'Investissement (FPI) (juillet 2016, révisée en Novembre 2017, Aout 2018, Novembre 2020, Septembre 2023 et février 2025) « Règlements de Passation des marchés »), relatives aux règles de la Banque mondiale en matière de conflit d'intérêts sont applicables.

Un consultant sera sélectionné selon la méthode de Sélection Fondée sur la Qualité et le Coût (SFQC). Les critères d'éligibilité, l'établissement de la liste restreinte et la procédure de sélection seront conformes aux « Règlements de passation des marchés pour les Emprunteurs sollicitant le Financement de Projet d'Investissement (FPI) ((juillet 2016, révisée en Novembre 2017, Aout 2018, Novembre 2020, Septembre 2023 et février 2025) « Règlements de Passation des marchés » et les « Lignes Directrices » de la Banque mondiale sur la Prévention et la Lutte contre la Fraude et la Corruption dans les projets financés sur les Prêts de la BIRD, et les crédits et les subventions de l'IDA (datant du 1er juillet 2016), ainsi que les dispositions stipulées dans l'Accord de financement applicables au projet.

Les Consultants intéressés et remplissant les conditions requises, peuvent obtenir des informations supplémentaires à l'adresse ci-dessous et aux heures suivantes : du lundi au vendredi, de 10 heures à 16 heures locales.

Les manifestations d'intérêt doivent être envoyées par écrit à l'adresse ci-dessous (en personne, par courrier ou par e-mail) au plus tard le vendredi 2 mai 2025.

Cellule d'Exécution des Projets-Eau (CEP-O), A l'attention de Monsieur Philippe LUMEKA DITALUA, Coordonnateur 22007, Route de Matadi, BINZA – Ozone, Kinshasa / NGALIEMA Tél.: (+243) 978 254 141 – 823 636 173

E-mail: scpmpasea@cepordc.com avec copie à scpm@cepordc.com

Fait à Kinshasa, le 14 avril 2025

Coordonnator

Coordonnateur

Base : REGIDESO S.A, Complexe industriel de traitement d'eau de Binza-Ozone, 22007 Route de Matadi, Kinshasa-Ngaliema

GSM: (+243) 97 82 54 141 , (+243) 82 36 36 173 Courriel : cepo@cepordc.com, Siteweb : www.cepordc.com